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May 21, 2019 

 
Department of Finance Repeals Retaliatory Surtax on US-origin Goods 

 
 
Dear Valued Customer, 
 
When the United States imposed additional tariffs on Canadian steel and aluminum, the Government of Canada 
imposed reciprocal, dollar-for-dollar countermeasures against imports of steel, aluminum, and other products from 
the U.S. 
 
On Friday, May 17, 2019 the U.S. announced that it would eliminate tariffs on Canadian steel and aluminum 
within two days. Canada also agreed to eliminate its countermeasures against the U.S. 
  
Consequently, Finance Minister Bill Morneau announced that effective today, Canada is lifting its retaliatory 
countermeasures against the U.S. Importers will no longer be required to pay the retaliatory surtax on US-origin 
goods. 
 
Source: Department of Finance Canada, CSCB, CBSA    
 

Formal notice from CBSA: http://cbsa-asfc.gc.ca/publications/cn-ad/cn19-09-eng.html 
Press release from Department of Finance Canada: https://www.fin.gc.ca/n19/19-050-eng.asp                     

 
Thank you for being our Valued Customer. If you have any questions, please do not hesitate to contact  
C.H. Robinson for further information. 

 

Sincerely, 

C.H. Robinson Global Customs Services 

 
 
 

Le ministère des Finances abroge sa surtaxe de rétorsion pour les produits 
originaires des États-Unis 

 
Cher client, 
 
Lorsque les États-Unis ont imposé des tarifs supplémentaires sur l’acier et l’aluminium canadiens, le 
gouvernement du Canada a imposé des contre-mesures réciproques d’un montant égal sur les importations 
d’acier, d’aluminium et d’autres produits en provenance des États-Unis. 
 
Le vendredi 17 mai 2019, les États-Unis ont annoncé qu’ils élimineraient les tarifs sur l’acier et l’aluminium 
canadiens dans les deux jours suivants. Le Canada a également accepté d’éliminer les contre-mesures qu’il avait 
imposées à l’égard des États-Unis. 
  
Par conséquent, le ministre des Finances, Bill Morneau, a annoncé que le Canada lève ses contre-mesures de 
rétorsion à l’égard des États-Unis dès aujourd’hui. Les importateurs ne sont plus tenus de payer la surtaxe de 
rétorsion pour les produits originaires des États-Unis. 

http://www.chrobinson.com/
http://cbsa-asfc.gc.ca/publications/cn-ad/cn19-09-eng.html
https://www.fin.gc.ca/n19/19-050-eng.asp


   

 
Our information is compiled from a number of sources that to the best of our knowledge are accurate and correct. It is always the intent of our 
company to present accurate information. C.H. Robinson accepts no liability or responsibility for the information published herein.  

 
www.chrobinson.com   
© 2017 C.H. Robinson Worldwide Inc. All Rights Reserved. 

 
Source : Ministère des Finances Canada, SCCD, ASFC    
 
Avis officiel de l’ASFC : http://cbsa-asfc.gc.ca/publications/cn-ad/cn19-09-fra.html 
Communiqué de presse du ministère des Finances Canada : https://www.fin.gc.ca/n19/19-050-fra.asp                     
 
Nous vous remercions de votre loyauté. Si vous avez des questions, n’hésitez pas à communiquer avec 
C.H. Robinson pour en savoir plus. 

 

Cordialement, 

Services douaniers internationaux de C.H. Robinson 
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